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Tisztelt Elnök Úr!

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért nem veszik figyelembe a földtörvény előírásait 
és az elővásárlási jog valódi tartalmát?"

Tisztelt Miniszter Úr!

A mező- és erdőgazdasági földek forgalmáról szóló 2013. évi CXXII. törvény (Földtörvény) az
elővásárlási jogot abból a célból határozza meg, hogy az egyes települések közigazgatási határához
tartozó földeket  ne tudják  csupán befektetési  céllal  megszerezni  a  településtől  távol  lakó,  nagy
pénzügyi tőkével rendelkező személyek, és hogy így ne lehessen földjeitől megfosztani valóban
helyben élő földműveseket. Azonban sérülhet a törvény szándéka és egyben a helyi gazdálkodók
elővásárlási joga, ha a kormányhivatal vagy a helyi földbizottság nem veszi figyelembe a földek
adásvétele esetén az elővásárlási  igényt benyújtó valós tartózkodási helyét,  vagyis helyben lakó
mivoltát.

 
Sajtóértesülések szerint ez történt Törekiben a közelmúltban lezajlott földvásárlások során is, mivel 
több helyi gazdálkodó szomszédsági elővásárlási joga sérülhetett, mert valójában nem is helyben 
élők számára biztosították az elővásárlási jogot. Különösen problematikusnak látszik a Siófok 
Töreki területén működő Dharma Lómenhely esete, ahol az állatvédelem fontos közcélja látszik 
áldozatul esni a nem helyben lakó, tőkeerős birtokvásárlók terjeszkedésének.

A fentiek alapján kérem szíves tájékoztatását:

Az elővásárlási jog kapcsán miért nem veszik figyelembe – a földtörvény előírásainak megfelelően 
–, hogy ki az, aki ténylegesen helyben él és gazdálkodik?

Milyen intézkedéseket tervez a tárca annak érdekében, hogy a Földtörvény eredeti célja 
érvényesüljön, és valóban a helyben lakó földművesek legyenek kedvezményezettjei a földügyi 
adásvételeknek?



 

Várom válaszát!
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